

# خبر صحفی

# فودافون قطر تكشف النقاب عن تحسينات جوهرية في شبكة جيجانت

أكثر من 35% نموّ عدد مواقع شبكة الاتصالات الجوالة، وتضاعف استخدام الإنترنت 5 مرات، و أكثر من 35%

الدوحة، 27 فبراير 2021: أعلنت فودافون قطر اليوم عن إطلاق حملة جديدة لعرض التحسينات الجوهرية التي أدخلتها على شبكة جيجانت، وتبين الحملة أن شبكة فودافون الآن هي أقوى وأكبر وأسرع من أي وقت في تاريخ الشركة من أجل تقديم دعم أفضل لمستخدميها من الأفراد والشركات في البلاد.

وكانت فودافون قطر، منذ عام 2018، قد استثمرت أكثر من مليار ريال قطري في شبكتها المتطورة. وأثناء ذلك الوقت، زاد عدد مواقع شبكة فودافون للاتصالات الجوالة الداخلية والخارجية في قطر بنسبة تزيد عن 35%. يستطيع المستخدمون الوصول إلى الشبكة في مناطق أكثر من أي وقت مضى، مع جودة عالية للاتصالات الصوتية والإنترنت، فيما تضاعف استخدام الإنترنت 5 مرات، ويستمتع عملاء فودافون بسرعة إنترنت أعلى بنسبة 300 %. وفي العام الماضي وحده، زادت تغطية الشبكة بشكل كبير لتحسين خدمات فودافون في مناطق مثل أم صلال، والخريطيات، ومدينة لوسيل، واللؤلؤة، وبني هاجر، وأبو نخلة، وروضة الحمامة، والمعراض، والريان، ورأس لفان، وأم سعيد، ودخان، وغيره من المناطق.

حققت شركة فودافون قطر مكانة ريادية في تطوير شبكات الجيل الخامس 5G، التي تمثل الجيل القادم من الاتصالات الجوالة، التي تتميز بسر عات أعلى وسعة استيعاب أكبر ومعدل استجابة أسرع. ويستطيع الآن 70 % من سكان قطر استخدام شبكة الجيل الخامس 5G من فودافون التي تقدم مزايا لا حصر لها.

تواصل شركة فودافون أيضًا نشر بنيتها التحتية واسعة النطاق من الألياف الضوئية وقد تضاعف توصيل هذه الخدمة للمنازل والشركات في عدة مناطق، ومنها اللؤلؤة، ومدينة لوسيل، ومشيرب قلب الدوحة، والغرافة، وأبو هامور، والخليج الغربي، والوكير، والمنطقة الصناعية، والسد، والوعب.

بالنسبة للشركات والأعمال، تم تعزيز خدمات الاتصالات بمجموعة من الخدمات المدارة والحلول الذكية منها إنترنت الأشياء. تعمل شبكة الحزمة الضيقة لإنترنت الأشياء (NB-IoT) من فودافون على تشغيل مجموعة من حلول إنترنت الأشياء للمدن الذكية وقطاعات عدة منذ عام 2019، مما يتيح اتصالات بجودة وسرعة لم تكن ممكنة من قبل، ويعزز الاقتصاد الرقمي والتحول الرقمي في قطر.



لقد سجلت شركة فودافون قطر خلال السنة المالية 2020 أعلى صافي أرباح على الإطلاق، بزيادة قدرها 29 % مقارنة بعام 2019، وعلى الرغم من تأثير جائحة فيروس كورونا (كوفيد-19)، واصلت الشركة تعزيز شبكتها لدعم المجتمع والدولة.

وتعليقًا على الحملة، قال الشيخ حمد بن عبد الله آل ثاني، الرئيس التنفيذي لشركة فودافون قطر: "شبكتنا الحالية ليست نفسها عندما أطلقنا شركتنا قبل أكثر من عشر سنوات، ولن تكون نفسها غدًا. نحن نتطور باستمرار ونتحدى أنفسنا دائما للتقدم نحو الأفضل، وهذا ما يستحقه عملاؤنا. وكلما حققنا المزيد نستثمر المزيد. نفخر اليوم بأن أصبحت شبكتنا أقوى وأسرع وأكبر من أي وقت مضى، ولدينا التزام ثابت بإنشاء بنية تحتية للاتصالات المتطورة التي تلبي المتطلبات الرقمية لبلدنا وتقود مبادرات الابتكار الرقمي في قطر".

للتحقق من تغطية الشبكة وتوفر الخدمة في منطقتك، أنشأت فودافون صفحة مخصصة على موقعها الإلكتروني www.vodafone.qa/GigaNetAR، كما تشجع الشركة العملاء على إبداء ملاحظاتهم حول تجربتهم في استخدام شبكتها ضمن حملتها المستمرة لإجراء المزيد من التحسينات على شبكتها وخدماتها، التي يمكنهم القيام بها على الموقع الإلكتروني أو تطبيق فودافون. ويحرص فريق رعاية العملاء والفريق التقني في شركة فودافون على مطالعة جميع التعليقات والاقتراحات والملاحظات التي تصلهم واتخاذ أي إجراءات لازمة بصددها.

- انتهى –

## حول فودافون قطر شمقع.

توفر فودافون قطر ش.م.ق.ع. ("فودافون قطر") مجموعة شاملة من الخدمات بما فيها الاتصال الصوتي، والرسائل النصية، والإنترنت، وخدمات الهاتف الثابت، وخدمات إدارة تكنولوجيا المعلومات والاتصالات في دولة قطر للأفراد والشركات على حد سواء. وبدأت الشركة أعمالها التجارية في عام 2009، وبلغ عدد عملائها أكثر من 1.7 مليون عميل في 31 ديسمبر 2020. وتتسع البنية التحتية لشبكة "فودافون قطر"المتطورة لتغطي المواقع الرئيسية في الدولة عبر الألياف الضوئية، وشبكة الجيل الخامس 56. إلى جانب نظام بيئي رقمي واسع النطاق، مما سيسهم في استمرار النمو والازدهار لدولة قطر.

وترسخ "فودافون قطر" رؤيتها في ربط أفكار اليوم بتكنولوجيا المستقبل عبر الابتكار الرقمي الرائد، وبأن تكون الخيار الأول للعملاء في مجال الاتصالات والخدمات الرقمية. يتوافر مزيد من المعلومات على الموقع www.vodafone.ga

## للاستفسارات الصحفية الرجاء الاتصال ب:

لانا خشان، رئيس قسم الاتصالات في "فودافون قطر" البريد الإلكتروني: lana.khachan@vodafone.com



#### PRESS RELEASE

#### **VODAFONE QATAR UNVEILS ENHANCED GIGANET NETWORK**

More than 35% increase in mobile sites, 5X more data usage and 300% faster data speeds

**Doha, 27 February 2021:** <u>Vodafone Qatar</u> has today announced the launch of a new cross-country campaign to showcase the improvements it has made to its GigaNet network. The campaign demonstrates that the Vodafone network is at its strongest, biggest and fastest point in the Company's history, in order to better support both consumers and businesses.

Since 2018, Vodafone Qatar has poured more than QR 1 billion worth of investment into its advanced network. During that time, the number of Vodafone outdoor and indoor mobile sites in Qatar has increased by over 35%. Users can access the network in more areas of the country than ever before with a higher quality of connections for data and voice, and while data traffic has increased by 5X, Vodafone customers are experiencing 300% faster data speeds.

In the last year alone, network coverage has been significantly increased to improve Vodafone's services in areas such as Umm Slal, Al Khritiyat, Lusail City, the Pearl, Bani Hajer, Abu Nakhla, Rawdat Al Hamama, Al Mearad, Al Rayyan, Ras Laffan, Umm Saeed, Dukhan and others.

Vodafone Qatar has been leading the development of 5G - the next generation of mobile connectivity, which brings faster speeds, increased network capacity and lower latency levels. 70% of Qatar's population can now access Vodafone's 5G network, the benefits of which are farreaching.

Vodafone has also been continuing the roll out of its extensive fibre infrastructure. Connections to this service have doubled for homes and business in a number of areas, including those in The Pearl, Lusail City, Msheireb Downtown Doha, Gharaffa, Abou Hamour, West Bay, Wukair, Industrial area, Al Sadd and Al Waab.

For enterprises, connectivity has been extended with a portfolio of managed services and smart solutions including the Internet of Things (IoT). Vodafone's nationwide Narrowband IoT network (NB-IoT) has been powering a host of IoT solutions for smart cities and several industries since



2019, enabling connections that weren't previously possible and bolstering Qatar's digital economy and digital transformation.

Vodafone Qatar recently reported its highest-ever Net Profit following the close of its 2020 financial year, a 29% increase compared to 2019 and despite the impact of COVID-19, the Company continued enhancing its network to support the community and country.

Commenting on the campaign, Vodafone Qatar Chief Executive Officer, Sheikh Hamad Abdulla Al Thani, said: "We are not the network we were when we launched over ten years ago, and we are not the network we will be tomorrow. We never settle and we consistently challenge ourselves to be better, which is what our customers deserve. The more we achieve, the more we invest. We're proud that our network is bigger, faster and stronger than ever before, and we have a clear commitment to building a state-of-the-art communications infrastructure that serves our country's digital requirements and leads digital innovation in Qatar."

To check network coverage and service availability in your area, Vodafone has created a dedicated page on its website www.vodafone.ga/GigaNet. The Company is also encouraging customers to share feedback on their experience of its network as part of its ongoing campaign to make further improvements to its network and services, which they can do so on the website or Vodafone App. Vodafone's Customer Care and technical team will be monitoring all feedback and taking any required actions.

#### -ENDS-

### **About Vodafone Qatar P.Q.S.C**

Vodafone Qatar P.Q.S.C. ("Vodafone Qatar") provides a comprehensive range of services including voice, messaging, data, fixed communications, IoT and ICT managed services in the State of Qatar, for both consumers and businesses alike. The Company commenced commercial operations in 2009 and has 1.7 million mobile customers as of 31 December 2020. Its state-of-the-art network infrastructure is expanding to cover key locations in the country with fibre connectivity and 5G, along with an extensive digital ecosystem, which will contribute to Qatar's continued growth and prosperity. Vodafone Qatar's vision is deeply rooted in its mission to connect today's ideas with the technologies of tomorrow by pioneering digital innovation and becoming people's first choice in telecom and digital services. Please visit www.vodafone.ga for more details.

### For press enquiries, please contact:

Lana Khachan Head of Communications, Vodafone Qatar

E-mail: lana.khachan@vodafone.com